
 
                                                          Číslo materiálu: 04/01 
Komise: Komise kulturní 
Datum: 29.10 2019   17:00 hod 
Přítomni:    
Omluveni:   
Neomluven: 
Host: 

L. Frankovicová, T. Morawski, P. Bečán,  P. Apolen, J. Fraňková, 
V. Veselý, M. Trdličková, B. Buňka, V. Balek 
J. Brandejská – administrátor komise  
V. Lebedová, K. Daczická, K. Špalková,Š. Sokač, A. Rezler, L. Kment  
  

Člen RM: V. Šnajdr 
Příští jednání: listopad 2019  
1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                    
Rada města 
b e r e   n a   v ě d o m í zápis z jednání kulturní komise ze dne 29.10. 2019  
 
2) Program jednání komise včetně krátkého komentáře:  

a) Předseda komise přivítal přítomné členy a seznámil je s programem jednání – nový systém 
financování kultury – Grantys. 
T. Morawski – má schůzku s Pavlem Ladrou k vysvětlení hodnocení projektů v systému 
GRANTYS. Před měsícem byly uzavřeny žádosti o příspěvky na činnost organizací. Zeptal se 
mst. V. Šnajdra, zda budou všechny příspěvky v plné výši pokryty. Mst. V. Šnajdr – zatím jsou 
všechny v návrhu rozpočtu zapracovány, ale zda budou schváleny při schvalování rozpočtu na 
rok 2020, nemůže s určitostí říct.  
T. Morawski rozešle žádosti o příspěvky na činnost organizací všem členům komise, podle 
nového systému GRANTYS budou členové komise hodnotit i tyto žádosti. Per rollam se zeptá 
členů komise, kdo si nebude na příští rok žádat o příspěvek na činnost, tak bude hodnotitelem, 
pokud s tím bude souhlasit. V případě hodnocení grantů, nesmí hodnotitel podat žádost na rok 
2020. Předseda komise určí 5 člennou pracovní skupina hodnotitelů. V. Veselý sdělil, že mu 
volala pí Daczická, nebude žádat o grant a měla by zájem o účast v pracovní skupině 
hodnotitelů. Mst. V. Šnajdr navrhl začlenit do pracovní skupiny V. Lebedovou a A. Rezlera, řídí 
příspěvkové organizace, takže nemohou o granty žádat.    
T. Morawski se domluví s P. Ladrou na systému hodnocení, za komisi by do GRANTYSU měl 
přístup jeden za pracovní skupinu.  
V návrhu rozpočtu na rok 2020 je 7 kulturních akcí, které mají přímo stanoveny finanční částky, 
byly předloženy RM a ZM a byly schváleny usnesením ZM č. 129/19 ze dne 18.6.2019.  
 
b) T. Morawski vznesl k panu mst. V. Šnajdrovi dotaz,  jak probíhá jednání s ředitelkou 
GASKu.Mst. V. Šnajdr – návrh smlouvy o spolupráci s GASK je ve fázi, kdy si pí. ředitelka 



studuje smlouvu a připravuje si případné připomínky. Do rozpočtu města na rok 2020 je 
navržena částka 100 tis Kč pro GASK.  
Další dotaz se týkal možnosti konání Stříbření v parku pod Vlašským dvorem –mst. V. Šnajdr 
řekl, že s konáním Stříbření se do parku počítá, přední část parku by měla být k dispozici, zadní 
trakt potom s omezením. 
L. Frankovicová se ptala, co se konkrétně děje v parku pod Vlašským dvorem v současné době, 
jak pokračují práce – mst. V. Šnajdr odpověděl, že tato problematika je v gesci mst. S. Doušové, 
musí se vznést dotaz na ni. P. Apolen na dotaz reagoval – záměr architekta je propojit Vrchlici 
s parkem, čeká se na vyjádření povodí. V květnu 2020 by měl být park hotový, scéna by měla 
být zachována. Vše zdrželo vypracování nového návrhu od nového architekta, současný návrh 
vypadá velice dobře. 
 
c) T. Morawski se zeptal za komisi – má zprávy, že by Kutná Hora mohla být v roce 2022 
pořadatelem Setkání hornických měst – mst. V. Šnajdr informoval komisi – na vedení města byl 
doručen dopis předsedy spolku, RM doporučuje na jednání ZM dne 5.11.2019 schválit  konání 
setkání. Bude se rozhodovat mezi městy Kutná Hora a Ostrava – Ostrava již jednou ale pořádání 
Setkání hornických města odmítla, takže bychom mohli mít šanci, že bude KH vybrána. 
Spolupodílet by se chtěly obě kutnohorské farnosti, GASK, Muzeum stříbra. 
Mst. V. Šnajdr - pokud bude Kutná Hora vybrána, na přípravu by vznikla pracovní skupina,  
počítá se s cca 3 tis účastníků, propojili bychom to se Svatováclavskými slavnostmi, v předstihu 
by se řešilo ubytování účastníků. Mst. V. Šnajdr se byl na setkání podívat v Jihlavě, průběh se 
mu líbil. 
 
d) T. Morawski se zeptal na situaci kolem kulturního domu Lorec, mst. V. Šnajdr – zatím není 
finanční krytí, město je zatíženo dotacemi se spoluúčastí města, proto by tady bylo možné pouze 
řešení dotací bez spoluúčasti města.  
Mst. V. Šnajdr – obě rekonstrukce Sankturinovského domu a Městské knihovny probíhají podle 
plánu. V. Veselý se zeptal pana mst. na situaci kolem domu v parku U tří pávů – mst. odpověděl, 
že zájemce je, ale musí se jednat opatrně, aby vše bylo pro město vyhovující. 
V. Balek má nápad, že by v domě U tří pávů bylo možné udělat ateliéry, nabídnout prostory 
uměleckým školám a umělcům, zároveň by to do Kutné Hory přilákalo další skupinu lidí, která 
se zajímá o výtvarné umění. Mst. V. Šnajdr vidí problém ve financování „projektu“. 
V. Balek přišel s dalším nápadem, kdy se mu nelíbí kultura prodeje vietnamských prodejců, 
navrhuje založit tzv „Okrasný spolek“ a zvelebit jim obchody, např. udělat jednotné police, 
financovat by spolek bylo možné z příspěvkového programu města např. 50 tis/rok.  
Problém je ale v tom, že obchody jsou většinou v soukromých domech.  
T. Morawski dá podnět na společné jednání s Památkovou komisí, osloví předsedu Š. Drtinu. 
 
e) Předseda komise T. Morawski apeluje na ty, kteří si vyberou termín jednání komise a podle 
nich se pak komise sejde a v den konání komise se omluví a nepřijdou, aby zvážili své možnosti 
a toto se již nestávalo !!! 
V. Veselý vznesl dotaz, jak to bude s vybudováním kongresového centra v GASKu –  
T. Morawski – kongresové centrum by se mělo vybudovat v garážích GASKu.  

Další jednání kulturní komise: listopad – přesné datum bude upřesněno  
 adresa: komise.kultura@konf.kutnahora.cz 



 

 
 
3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM:  
   
4) Reakce rady města:  

Zapsala: Jaroslava Brandejská 
Kontrolu provedl: Tomáš Morawski        
 


